
 Protokół  Nr XVIII/16  
z obrad XVIII Sesji Rady Gminy Stargard  

odbytej dnia 25 maja  2016 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XVIII Sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 14 radnych( radny 
Maciej Lipka przybył na obrady sesji z niewielkim opóźnieniem), co stanowiło quorum do 
prowadzenia prawomocnych obrad. 
Radny nieobecny: 
1.Mateusz Jarosz – nieobecność usprawiedliwiona  
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Pani Patrycja Rybak-Dębińska  
Pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Jadwiga Kolarczyk, 
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej oraz inne osoby. 
Z gości zaproszonych w obradach sesji udział wzięli: 
Zastępca Naczelnika Prewencji Powiatowej Policji w Stargardzie Komisarz Michał Jaskulski 
oraz Kierownik Rewiru Dzielnicowych III Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji 
w Stargardzie asp. szt. Jarosław Kowalczuk. 
Protokół nr XVII/16 z obrad sesji Rady Gminy Stargard  odbytej w dniu 29 kwietnia  2016 
roku został przyjęty jednogłośnie tj. 13 głosami „za” , bez odczytywania. 
Odczytany przez przewodniczącego porządek obrad XVIII sesji Rady Gminy Stargard 
według, którego Rada Gminy obradowała  został przyjęty jednogłośnie tj. 13 głosami „za” w 
brzmieniu jak niżej:  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XVII z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 
  29 kwietnia 2016 r..   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Analiza stanu porządku publicznego 
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
4.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 
5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do zbiorowego odprowadzania ścieków, dla 
Wodociągów  
   Zachodniopomorskich Sp. z o.o., obowiązującej na terenie Gminy Stargard  
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
   nieruchomości stanowiącej własność gminy   
8.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
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   nieruchomości stanowiącej własność gminy  
9.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb  
   mieszkańców gminy  
  Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
10.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat  
     profilaktyki realizowanej na terenie gminy  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
11.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych –  
     wyjazd komisji w teren  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
12.Wydatki bieżące Urzędu Gminy  za I-szy kwartał 2016 r. w porównaniu do analogicznego  
      okresu za 2015 r. 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
13.Analiza realizacji budżetu gminy  za I-szy kwartał 2016 r. 
    Opinia Komisji Rewizyjnej 
14.Informacja dotycząca „Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2015 dla gminy  
     Stargard”  
     Informację przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Ładniak      
15.Sprawozdanie Wójta Gminy Stargard z realizacji „ Programu współpracy gminy Stargard z  
     organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  
     publicznego w 2015 r. „   
     Sprawozdanie przedstawia Wójt Gminy  
16.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
17.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
18.Odpowiedzi  na interpelacje radnych 
19.Wolne wnioski i zapytania  
20.Sprawy różne  
21.Ustalenie terminu następnej sesji  
22.Zamknięcie obrad sesji 
Ad.1  
Jak wyżej. 
Ad.2  
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.3  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji do tematu „ Analiza stanu porządku publicznego „ w brzmieniu jak niżej :  
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 24 maja 2016 r. zapoznała 
się ze sprawozdaniem z działalności Rewiru Dzielnicowych III za rok 2015 oraz informacją o 
stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Stargard i sprawozdanie 
przyjęła.  
Kierownik Rewiru Dzielnicowych III  Pan Jarosław Kowalczyk przedstawił sprawozdanie z 
działalności Rewiru dzielnicowych III za rok 2015 oraz informacja o stanie porządku i 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Stargard . 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zwrócił się prośbą do Komendanta i Wójta 
Gminy w sprawie ograniczenia prędkości na drodze  Strachocin-Sułkowo ponieważ na tej 
drodze dochodzi często do kolizji i jak powiedział przewodniczący droga ta jest wąska a 
ponadto są dzieci dowożone do szkoły w Strachocinie, a obowiązująca obecnie  prędkość to 
90 km/h .Ostatnio doszło na tej drodze do kolizji powiedział przewodniczący, zaproponował  
ograniczenie prędkości pojazdów do 40 km/h zaznaczając, że jest to jego prywatne zdanie.  
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Należy poszerzyć pobocze i trzeba wprowadzić ograniczenie prędkości i często ta droga dla 
młodych ludzi stanowi tor wyścigowy i jest to droga powiatowa dlatego należy wystąpić do 
Zarządu Dróg Powiatowych. 
W trakcie krótkiej dyskusji przedstawiciele  Komendy Powiatowej Policji odpowiadali na 
pytania kierowane ze strony radnych. 
Na obrady sesji przybył radny Maciej Lipka. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował za przygotowanie sprawozdania i 
udział w sesji przedstawicielom Policji . 
Z obrad sesji zwolnił się Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski i stan Rady 
zmienił się na 13 radnych obecnych podczas obrad sesji. 
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XVIII/118/16 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Grzędzice.    
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XVIII/118/16  w sprawie 
nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice,  która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XVIII/119/16 w sprawie ustalenia dopłaty do zbiorowego 
odprowadzania ścieków, dla Wodociągów Zachodniopomorskich Sp. zo.o. 
obowiązującej na terenie Gminy Stargard 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XVIII/119/16 w sprawie 
ustalenia dopłaty do zbiorowego odprowadzania ścieków, dla Wodociągów 
Zachodniopomorskich Sp. zo.o. obowiązującej na terenie Gminy Stargard, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XVIII/120/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania  13 głosami ‘za’ 
,”przeciw” 0 i głosy” wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XVIII/120/16 w sprawie 
zmian budżetu gminy na 2016 r., która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XVIII/121/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami ‘za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XVIII/121/16 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Ad.8  
Podjęcie uchwały Nr XVIII/122/16 w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XVIII/122/16 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad.9 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji do tematu : „Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i 
podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców gminy” , a mianowicie :  
Komisja Gospodarki mienia Komunalnego i budżetu na posiedzeniu w dniu 23 maja  2016 r. 
na podstawie przygotowanej informacji dokonała oceny funkcjonowania transportu lokalnego 
i podmiejskiego  pod kątem potrzeb mieszkańców gminy i informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili.  
Ad.10 
Przewodniczący komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię 
komisji do  „ Informacji Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
temat profilaktyki realizowanej  na terenie gminy „, a mianowicie :  
Komisja socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 24 maja 2016 r. zapoznała się 
z informacją Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 
profilaktyki realizowanej na terenie gminy  w 2015 r. i wyrażając swoją opinię, komisja 
informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.11 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i  Oświaty Jarosław Kornet poprosił  panią 
Małgorzatę Cieplak o odczytanie sporządzonego przez radną   protokołu z wyjazdu Komisji w 
teren w dniu 24 maja 2016 r. , celem oceny estetyki i czystości na terenie gminy oraz 
przeglądu obiektów sportowych. 
Odczytany protokół z wyjazdu Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  w dniu 24 maja 
2016 r.  na teren gminy stanowi załącznik nr 8 do protokołu .   
Przewodniczący Komisji Socjalno- Porządkowej Jarosław Kornet powiedział, iż komisja 
pozwoliła sobie dopisać do protokołu   kwestię drogi wjazdowej do miejscowości Witkowo II 
z ulicy Niepodległości w Stargardzie. Zwężenie na moście tzw. „wąskie gardło” stwarza duże 
zagrożenie dla pieszych poruszających się tą drogą, przydałby się remont mostu powiedział 
przewodniczący komisji polegający na dobudowaniu kładki dla pieszych. Nie wystarczy, aby  
ustawić znaki, ponieważ to nie rozwiązuje problemu zagrożenia. 
Radna Małgorzata Cieplak dodała, że remont drogi powiatowej w kierunku Dolic 
spowodował dodatkowy transport samochodów i większe natężenie ruch  w związku z 
objazdem , a na mostu jest tzw. „ wąskie gardło „ co stanowi niebezpieczeństwo dla osób 
korzystających z tego mostku jak np. dzieci  idących do szkoły. 
Radny Jarosław Kornet zwrócił uwagę co do  upraw w pasie drogowym, które swoją 
wysokością  na zakrętach  tworzą brak wystarczającej widoczności  ( wysokie, nie wykoszone 
trawy na poboczu drogi, czy zboża w uprawie), jak również ważna sprawa to także 
zaorywanie pasów drogowych- dodał radny. 
 
Ad. 12 i  13 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię Komisji do tematu 
dotyczącego  wydatków bieżących  gminy za I kwartał 2016 roku w odniesieniu do 
analogicznego okresu roku poprzedniego i powiedziała  ,że wydatki bieżące są na tym samym 
poziomie co w roku 2015, iż wystąpił  nieznaczny wzrost tj. około 10 000,00 zł., który to 
związany jest z dokonywaniem różnego rodzaju zakupów, wzrostem płac i wypłatą nagród. 
Komisja informację przyjęła. 
Kolejno Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię Komisji  
dotyczącą analizy realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2016 r. i powiedziała , że  
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wykonanie  dochodów  kształtuje się na poziomie 25,49 %  – czyli zgodnie z kalendarzem, 
natomiast wydatki na zadawalającym poziomie 21,04  % i tutaj także zachowana jest 
równowaga, zdolność finansowa Gminy również zachowana. 
Komisja informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
 
Ad.14 
Pani Jadwiga Kolarczyk  w zastępstwie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
odczytała wnioski końcowe do informacji nt. ,,Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 
2015” złożonej  zgodnie z art.16 a ust 4 ustawy o pomocy społecznej Przewodniczącemu 
Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po wysłuchaniu informacji zapytał, czy 
tendencja rosnąca rodzin zastępczych spowodowana może być wzrostem rodzin żyjących w 
konkubinacie? 
Pani Jadwiga Kolarczyk odpowiedziała, że w naszej gminie pod uwagę rodziny zastępczej, 
brana jest tylko taka rodzina, którą tworzą jej najbliżsi czyli babcia, dziadek. 
Następnie Przewodniczący zapytał jak wygląda sytuacja świadczeń wypłacanych z programu 
RODZINA 500+. 
Pani Jadwiga Kolarczyk odnosząc się do danych wyliczonych powiedziała co następuje: 
wypłacono świadczeń za miesiąc maj na kwotę 685227,00 tj. 430 decyzji, w tym największa 
rodzina otrzymała 3000,00 zł. na sześcioro dzieci. Do dnia dzisiejszego przyjęto 727 
wniosków papierowych i 191 wniosków elektronicznych. Na chwilę obecną wydano 605 
decyzji. Przypuszcza się, że do GOPS- u wpłynie do 1000 wniosków o świadczenie z tytułu 
RODZINA 500+. Na dzień dzisiejszy wpłynęło ponad 800 wniosków i w dalszym ciągu 
przybywa nowych. 
Radny Mariusz Sikorski zapytał czy szacunki jakie przygotowało Ministerstwo są 
kompatybilne do tego co jest w naszej gminie, czy nie jest tak, że Ministerstwo nie do 
szacowało kosztów dla nas? Czy po prostu nie zabraknie pieniędzy na świadczenia z 
programu RODZINA500+. 
W odpowiedzi Pani Jadwiga Kolarczyk poinformowała  że na chwilę obecną środki są  nie ma 
zagrożenia, aby ich zabrakło. Przed przystąpieniem do programu przeprowadzono wstępne 
wyliczenia i oszacowano jakie będą potrzebne środki na ten cel. 
Radna Anna Góra zapytała jaki jest odsetek procentowy złożonych wniosków na świadczenie 
RODZINA 500+.  
Pani Jadwiga Kolarczyk poinformowała ,że na  obecną chwilę złożono około 70%wniosków i 
procent ten ciągle się zmienia ze względu na wpływ nowych wniosków. 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała na jakich zasadach w naszej gminie określa się osoby o 
statusie bezrobotnej, skoro wśród przyczyn ubiegania się o pomoc wymienia się bezrobocie. 
W odpowiedzi Pani Jadwiga Kolarczyk wyjaśniła, iż osobą bezrobotną nie jest osoba, która 
nie ma pracy tylko osoba, która jest zarejestrowana w Powiatowym Urzędzie Pracy w 
Stargardzie z którego to uzyskuje zaświadczenie osoby bezrobotnej. 
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2015  wraz z wnioskami końcowymi stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 
Ad. 15 
Wójt Jerzy Makowski przedstawił sprawozdanie z realizacji programu współpracy. 
Radni uwag i pytań do w/w sprawozdania nie zgłosili. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
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Ad.16 
Radni przed rozpoczęciem obrad sesji otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą 
wykonania zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym. 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz ponadto poinformował w jakich spotkaniach wspólnie 
z zastępcą uczestniczył lub każdy z osobna, a mianowicie: 
- 3 maja 2016 - uczestnictwo we Mszy za Ojczyznę, 
- 6 maja 2016 -  Dzień Strażaka 
- 11 maj 2016 – spotkanie z sołtysami  w Urzędzie (uwagi i propozycje) 
- 12 maja 2016 – uczestnictwo w konkursie na Dyrektora Szkoły Podstawowej Strachocinie 
(konkurs wygrała obecna pani dyrektor szkoły) 
-19 maja 2016 – uczestnictwo  w zjeździe OSP w Urzędzie Gminy (wybór nowego prezesa  
  Zarządu Oddziału Gminnego OSP – prezesem został pan Marek Kałuziak) 
-21 maja 2016 – uczestnictwo w Festynie Rodzinnym w Strachocinie 
-24 maja 2016 – Konferencja Szczecińskiego Oddziału Obszaru Metropolitarnego w  
                           Międzyzdrojach – uczestnictwo pana Wójta Makowskiego 
Ponadto w miesiącu maju   Wójta Gminy uczestniczył wraz ze Starostą Stargardzkimi  i 
Prezesem Oddziału Zarządu Powiatowego OSP Dariuszem Zagrodzkim, który to 
jednocześnie pełni funkcję szefa Centrum Wodnego w Morzyczanie w spotkaniu , na temat 
bezpieczeństwa w sezonie letnim na terenie jeziora Miedwie , gdzie 2/3 powierzchni jeziora 
należy do gminy . OSP Bielkowo uzyskało certyfikat Ministra Spraw Wewnętrznych do 
sprawowania bezpieczeństwa na akwenach wodnych i zwrócę się  do Rady powiedział wójt z 
wnioskiem o przekazanie 10 tys zł  na to zadanie i przedstawił jakie będzie w tej sprawie 
dalsze rozwiązanie i to ,że będą prowadzone w tej sprawie dalsze rozmowy. 
- 23 maja 2016 – przesłuchanie w Sądzie Okręgowym w Szczecinie na okoliczność żądania  
  odszkodowania za bezumowne korzystanie z działki w Skalinie. 
Przedłożona informacja Wójta Gminy przedstawiała się w brzmieniu jak niżej:  

REFERAT FINANSOWY  

1. Zarządzenie Nr 76/16 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 29 kwietnia 2016 r. 
 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 977 939,12 zł z tytułu 
dotacji celowych         z budżetu państwa na realizację zadań zleconych w działach:  

1. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 Pozostała działalność - zwiększenie 
dochodów  i wydatków o 962 465,12 zł  

2. 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa, rozdział 75101 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, 
kontroli     i ochrony prawa - zwiększenie dochodów i wydatków o 9 520,00 zł  

3. 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85213 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne 
opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre 
świadczenia rodzinne oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum integracji 
społecznej – zwiększenie dochodów i wydatków o 5 746,00 zł  

4. 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85295 – Pozostała działalność – zwiększenie 
dochodów       i wydatków o  208,00 zł.  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę18 813 zł w 
działach:  

• 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (utrzymanie zieleni w miastach 
              i gminach): ± 200 zł  
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• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, świetlice i 

kluby):± 613 zł  
• 926 – Kultura fizyczna (obiekty sportowe):± 18 000 zł  

Zmiany dochodów spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy. 
 Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy i 
 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

2. Zarządzenie Nr 77/16 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 2 maja 2016 r.  w 
sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Zmniejszenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę5 522 817 złz tytułu dotacji 
celowej z budżetu państwa na realizację zadań zleconych w dziale 852 – Pomoc 
społeczna,  rozdział 85295 – Pozostała działalność.  
Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę5 929 707 zł z tytułu dotacji 
celowych z budżetu państwa z tego:  
 - na realizację zadań własnych w dziale 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80103  
Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych - zwiększenie dochodów  i 
wydatków o 406 890 zł,  
- na realizację zadań zleconych w dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85211 – 
Świadczenie wychowawcze – zwiększenie dochodów i wydatków o5 522 817 zł.  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę 1 767 zł w dziale 
900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (utrzymanie zieleni w miastach i 
gminach).  
Zmiany dochodów spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy. 
 Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
szkół podstawowych i  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

3. Zarządzenie Nr 81/16 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 16 maja 2016 r.  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r.  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków  o kwotę10 643,30 zł:  
- na realizację zadań własnych o kwotę10 375,00 zł w dziale:  

o 600 – Transport i łączność (drogi publiczne gminne, drogi wewnętrzne):+ 5 
500 zł  

o 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe):± 835 zł  
o 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (utrzymanie zieleni w 

miastach                  i gminach):± 438 zł  
o 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (pozostała działalność):± 3 

602 zł  
1. na realizację zadań zleconych o kwotę 268,30 zł w dziale:  

010 – Rolnictwo i łowiectwo (pozostała działalność):± 268,30 zł  
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych Urzędu Gminy oraz szkoły 
podstawowej w Sownie. 
    REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO 

 
1. Wydano:  
a) 23 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym:  
- 10 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych,  
- 1 decyzja na budowę budynku mieszkalnego i gospodarczego w zabudowie zagrodowej,  
- 1 decyzja na budowę budynku gospodarczego,  
- 8 decyzji w sprawie zmian uprzednio ustalonych warunków zabudowy,  
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- 1 decyzja na rozbudowę budynku mieszkalnego,  
- 1 decyzja na budowę budynku usługowego,  
- 1 decyzja na budowę budynku usługowo – mieszkalnego,  
b) 1 decyzja o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego – budowa linii kablowej 
średniego i niskiego napięcia oraz stacji transformatorowej w Smolicach,  
c) 7 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  
2. Zakończono wyłożenie do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego i projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy dla przebiegu linii elektroenergetycznej wysokiego 
napięcia 110  Kv w obrębach Lipnik, Klępino, Kiczarowo, Strachocin, Ulikowo, Sułkowo, 
Tychowo, Trzebiatów i Krąpiel; do obu opracowań można składać uwagi, w tym do projektu 
planu miejscowego w terminie do 1 czerwca br., natomiast do projektu zmiany studium do 8 
czerwca br.;  
3. Prowadzenie procedur uzyskania zgód na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych i  leśnych 
na cele nierolnicze i nieleśne w ramach miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla przebiegu linii elektroenergetycznej wysokiego napięcia 110 Kv relacji Morzyczyn – 
Drawski Młyn;  
4. Kontynuacja uzgadniania i opiniowania projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części obrębu Wierzchląd oraz procedury uzyskania zgody na zmianę 
przeznaczenia gruntów leśnych na cele nieleśne;  
5. Zakończono etapy zbierania wniosków w ramach procedur zmian Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy w obrębie Witkowo oraz w obrębach 
Barzkowice i Golina;  
6. Sporządzono sprawozdanie statystyczne za 2015 rok dotyczące zakresu działania referatu. 
REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI 
I. Zadania wykonane.  
1.Naprawa urządzeń zabawowych wraz z wymianą uszkodzonych lub brakujących elementów 
na placach zabaw.  
2. Odnowienie oraz konserwacja urządzeń zabawowych placów zabaw.  
3. Zakup wraz z dostawą armatury i elementów wyposażenia na dokończenie remontu w 
szatni sportowej w Krąpielu.  
4. Zakup wraz z montażem przemysłowej bramy wjazdowej do budynku remizy OSP w 
Pęzinie.  
5. Wykonanie poboczy w drodze gruntowej wewnętrznej w miejscowości Lipnik, ul. 
Spokojna.  
6. Remont cząstkowy w drodze gminnej w ul. Gryfa w Grzędzicach.  
7. Remont cząstkowy w drodze gminnej na odcinku Grzędzice- Lipnik, oraz w miejscowości 
Lipnik.  
8. Zakup i transport żużla do wykorzystania w poprawieniu przejezdności dróg w 
miejscowościach Sułkowo, Witkowo Drugie, Żarowa, ul. Reymonta.  
9. Naprawa znaków drogowych w miejscowości Żarowo, ul. Reymonta, Klępino.  
10. Wyrównanie drogi gruntowej w miejscowości Witkowo Drugie, ul. Ogrodowa.  
11. Remont cząstkowy odcinka drogi Żarowo- Grzędzice.  
II. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.  
1. W postępowaniu nr  GKI.271.20.2016.G.Ch. pn. wykonania elewacji budynku ośrodka 
zdrowia wraz z malowaniem i wymianą okna i drzwi zewnętrznych w miejscowości Pęzino, 
wpłynęło 10 ofert.  

  W dniu 11.05.2016 roku podpisano umowę  z Zakład Remontowo- Budowlany Mirosław  
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  Derlatka, ul. J. Lechonia 90/3, 73-110 Stargard. Wartość umowy 46 831,57 zł brutto.  
  W dniu 11.05.2016 roku przekazano plac budowy Wykonawcy.  

Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
2. W postępowaniu przetargowym p.n. Strachocin- Wykonanie chodnika w drodze gminnej nr 
działki 75/1, 75/2- Etap II w miejscowości Strachocin, wpłynęły 3 oferty.  
Oferta Nr 1 BUDPAK Paweł Szubert, ul. Podleśna 14, 73-110 Stargard  
cena oferty :  58 017,12 zł. brutto.  
proponowany czas gwarancji: 60 miesięcy.  
Oferta Nr 2 Eliot Jacek Luterek, ul. Marii Skłodowskiej- Curie 9/1, 71- 332 Szczecin  
cena oferty :  97 537,93 zł. brutto.  
proponowany czas gwarancji: 60 miesięcy.  
Oferta Nr 3PPUH Szach Krzysztof Chudziak,ul. Piaskowa 26d/1,72- 100 Goleniówb)  
cena oferty :  73 965,88 zł. brutto.  
proponowany czas gwarancji: 48 miesięcy.  

  W dniu 20.05.2016 roku podpisano umowę  z BUDPAK Paweł Szubert, ul. Podleśna 14, 73- 
   110 Stargard. W dniu 20.05.2016 roku przekazano plac budowy Wykonawcy.  

Wartość umowy  58 017,12 zł. brutto.  
Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
3. W postępowaniu którego przedmiotem było Pełnienie funkcji inspektora nadzoru 
inwestorskiego dla zadania: Strachocin- Wykonanie chodnika w drodze gminnej nr działki 
75/1, 75/2- Etap II, w dniu 20.05.2016 roku podpisano umowę z Usługi Projektowo- 
Budowlane Roman Kaczmarek, ul. Powstańców Warszawy 3C/10, 73-110 Stargard. Wartość 
umowy 1 108,23 zł brutto.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
4. W postępowaniu którego przedmiotem był demontaż obiektu kontenerowego z 
miejscowości Lipnik ( Działka geod. nr 753/2, obręb Lipnik Gm. Stargard), jego 
przewiezienie, i ponowne zmontowanie w miejscowości Kurcewo (Działka geod nr 186, 
obręb Kurcewo Gm. Stargard), w dniu 18.05.2016 roku podpisano umowę z firmą Bamor Sp. 
z o.o. Wartość umowy 4 920,00 zł brutto.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
5.W uruchomionym postępowaniu p.n. Budowa kontenerowego obiektu rekreacyjno- 
sportowego w Lipniku, termin składania ofert wyznaczono na dzień 03.06.2016 roku.  
Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
6.W postępowaniu którego przedmiotem jest konserwacja rowów, w dniu 04.05.2016 roku 
podpisano umowę z firmą „Melior Nowak Kasjan” z siedzibą ul. Warzywna 18 A, 73-110 
Stargard.  
Wartość robót to odpowiednio:  
- 2 500,00 zł., (słownie: dwa tysiące pięćset złotych 00/100) za wykonanie usługi konserwacji 
rowów melioracyjnych w miejscowości Rogowo,  
- 5 500,00 zł., (słownie: pięć tysięcy pięćset złotych 00/100) za wykonanie usługi konserwacji 
rowów melioracyjnych w miejscowości Małkocin,  
- 500,00 zł., (słownie: pięćset złotych 00/100) za wykonanie usługi konserwacji rowów 
melioracyjnych w miejscowości Poczernin,  
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- 1 600,00 zł., (słownie: jeden tysiąc sześćset złotych 00/100) za wykonanie usługi 
konserwacji rowów melioracyjnych w miejscowości Święte,  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
7.W postępowaniu którego przedmiotem jest remont urządzeń kanalizacyjnych, w dniu 
04.05.2016 roku podpisano umowę z firmą „Melior Nowak Kasjan” z siedzibą ul. Warzywna 
18 A, 73-110 Stargard.  
Wartość robót to odpowiednio:  
- 1 700,00 zł., (słownie: jeden tysiąc siedemset złotych 00/100) za wykonanie usługi remontu 
przepustu fi 400 przy wjeździe na działkę 103/2 w miejscowości Rogowo,  
- 2 000,00 zł., (słownie: dwa tysiące złotych 00/100) za wykonanie usługi remontu przepustu 
– przyczółka z kamienia w miejscowości Żarowo,  
- 7 200,00 zł., (słownie: siedem tysięcy dwieście złotych 00/100) za wykonanie usługi 
odwodnienia drogi w miejscowości Żarowo,  
- 4 500,00 zł., (słownie: cztery tysiące pięćset złotych 00/1000) za ścinanie poboczy, 
oczyszczanie przepustu w ul Reymonta,  
- 4 600,00 zł., (słownie: cztery tysiące sześćset złotych 00/100) za wykonanie usługi remontu 
przepustu fi 300 w ul. Kresowian w miejscowości Witkowo Drugie,  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard.  
III.  Bieżąca praca referatu wynikająca z zakresu prowadzonych spraw.  
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI I ROLNICTWA 

1. Wydano 9 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości w obrębach: 
Grzędzice, Lubowo, Sowno, Strachocin, Trzebiatów, Tychowo i Witkowo.  

2. Wydano 5 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych 
na terenie gminy w obrębach: Kiczarowo, Rogowo, Skalin, Warchlino i Żarowo.  

3. Poświadczono 3 oświadczenia o okresie posiadania i wielkości gospodarstw rolnych, 
położonych na terenie gminy w obrębach: Poczernin, Skalin i Trzebiatów.  

4. Wydano 4 decyzje zezwalające na usunięcie drzew w miejscowościach: Koszewo, 
Tychowo i Święte.  

5. Wystąpiono z wnioskami do Starosty Stargardzkiego o wydanie zezwolenia na 
usunięcie drzew w miejscowościach Sowno i Ulikowo.  

6. Wydano 3 decyzje umorzeniowe w sprawie wyrażenia zgody na usunięcie drzew w 
miejscowościach: Tychowo, Klępino i Kiczarowo.  

7. Wezwano inwestora o uzupełnienie karty informacyjnej dla przedsięwzięcia pn.: 
„Budowa farmy fotowoltaicznej o mocy 1MW, wraz z niezbędną infrastrukturą 
techniczną, na działce oznaczonej numerem 14/2, położonej w obrębie Lipnik, gmina 
Stargard”. Dotyczy prowadzonego postępowania w sprawie wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach.  

8. Uporządkowano oraz wywieziono odpady różnego pochodzenia z terenu działki nr 62 
- obręb Lubowo oraz nr 309 – obręb Grzędzice. (Teren będący własnością gminy 
Stargard – powstałe dzikie wysypiska).  

9. Zobowiązano właścicieli działek oznaczonych numerami:  
o 19/16, położonej w obrębie Krąpiel,  
o 235/7, 423 położonych w obrębie Pęzino,  
o 289/3, położonej w obrębie Żarowo,  

do usunięcia odpadów różnego pochodzenia na powyższym terenie. Grunty, na które 
nawieziono odpady, znajdują się w miejscu, które nie są przeznaczone do ich 
składowania, ani do ich magazynowania.  
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1. Sporządzono dla Wojewody Zachodniopomorskiego:  

o okresowe rozliczenie dotacji celowej z realizacji wypłat producentom rolnym 
zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej za okres od 1 do 30 kwietnia 2016 r.  

o okresowe sprawozdanie rzeczowo – finansowe z realizacji wypłat 
producentom rolnym zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej za  okres od 1 do 30 
kwietnia 2016 r.  

1. Przygotowano dane do sprawozdania dla Urzędu Statystycznego w 
Szczecinie dotyczącego Planowania przestrzennego w gminie za 2015 
r.  

2. W dniu 19.05.2016 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 3009/2016 
stanowiącą umowę sprzedaży na rzecz Gminy Stargard nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej oznaczonej w ewidencji jako działka nr 
204/1 o powierzchni 0,0310 ha, obręb Witkowo, z przeznaczeniem na 
poszerzenie drogi oznaczonej numerem działki 231. Cena sprzedaży 
nieruchomości – brutto 7 750,00 zł.  

3. i przekazano kwotę 50 000,00 zł na ww. zadanie.  
4. Przygotowano i złożono wniosek w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie o dofinansowanie 
zadań związanych z usunięciem wyrobów zawierających azbest w 2016 
r. na terenie Gminy Stargard, na kwotę 95 000,00 zł .  

Radny Mariusz Sikorski w odniesieniu do informacji Wójta Gminy dotyczącej wykonywania 
zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym , a – Referat Gospodarki Komunalnej i 
Inwestycji w zadaniach wykonanych, punkt 11 zakwestionował wykonanie remontu 
cząstkowego drogi Zarowo-Grzędzice twierdząc, że oprócz zaznaczenia dziur do łatania, nic 
nie było wykonane i że jest to nadużycie jako zadanie wykonane. Wójt przyjął do wiadomości 
uwagę radnego. 
Kolejna sprawa poruszona  przez Mariusz Sikorskiego dotyczyło pkt 7, a   Referatu 
Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa tj.  wezwanie inwestora do uzupełnienia karty 
informacyjnej  dla przedsięwzięcia „Budowa Farmy fotowoltaicznej o mocy 1MW, wraz z 
niezbędną infrastrukturą techniczną, na działce oznaczonej numerem 14/2, położonej w 
obrębie Lipnik, gmina Stargard” , a pytanie radnego dotyczyło tego, czy coś więcej wiadomo 
na ten temat inwestycji. 
Wójt Gminy udzielając odpowiedzi poinformował, że firma SANIT jest właścicielem terenu 
przy rozdzielni, dawna giełda  i  zwrócili się z wnioskiem o zmianę studium i opracowanie, 
ponieważ chcąc budować tam farmę fotowoltaniczną. Drobne prace już się rozpoczęły i jako 
firma muszą uzupełnić swój wniosek. 
Następnie  radny Mariusz Sikorski powiedział o nieścisłościach  w podpunkcie 2 i 3 na  
końcu informacji. 
Sprostowanie odnośnie tej uwagi dokonał Zastępca Wójta i odczytał właściwe brzmienie tych 
punktów z posiadanej informacji z danego Referatu i dodatkowo wyjaśnił skąd mogła 
powstać ta nieścisłość. 
Na zakończenie radny Mariusz Sikorski zgłosił jak sam powiedział delikatną uwagę 
dotyczącą  używania w Zarządzeniach Referatu Finansowego nazwy gminy” Stargard 
Szczeciński „ i zwrócił uwagę na używanie aktualnej nazwy gminy. 
Poprawiona część z informacji dotycząca Referatu Gospodarki Nieruchomościami i 
Rolnictwa przedstawiała się następująco : 
 REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI I ROLNICTWA 
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1. Wydano 9 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości w obrębach: 

Grzędzice, Lubowo, Sowno, Strachocin, Trzebiatów, Tychowo i Witkowo. 
2. Wydano 5 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych na 

terenie gminy w obrębach: Kiczarowo, Rogowo, Skalin, Warchlino i Żarowo. 
3. Poświadczono 3 oświadczenia o okresie posiadania i wielkości gospodarstw rolnych, 

położonych na terenie gminy w obrębach: Poczernin, Skalin i Trzebiatów. 
4. Wydano 4 decyzje zezwalające na usunięcie drzew w miejscowościach: Koszewo, 

Tychowo i Święte. 
5. Wystąpiono z wnioskami do Starosty Stargardzkiego o wydanie zezwolenia na usunięcie 

drzew w miejscowościach Sowno i Ulikowo. 
6. Wydano 3 decyzje umorzeniowe w sprawie wyrażenia zgody na usunięcie drzew w 

miejscowościach: Tychowo, Klępino i Kiczarowo. 
7. Wezwano inwestora o uzupełnienie karty informacyjnej dla przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa farmy fotowoltaicznej o mocy 1MW, wraz z niezbędną infrastrukturą 
techniczną, na działce oznaczonej numerem 14/2, położonej w obrębie Lipnik, gmina 
Stargard”. Dotyczy prowadzonego postępowania w sprawie wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach. 

8. Uporządkowano oraz wywieziono odpady różnego pochodzenia z terenu działki nr 62 - 
obręb Lubowo oraz nr 309 – obręb Grzędzice. (Teren będący własnością gminy Stargard 
– powstałe dzikie wysypiska). 

9. Zobowiązano właścicieli działek oznaczonych numerami: 
� 19/16, położonej w obrębie Krąpiel, 
� 235/7, 423 położonych w obrębie Pęzino, 
� 289/3, położonej w obrębie Żarowo, 

do usunięcia odpadów różnego pochodzenia na powyższym terenie. Grunty, na które 
nawieziono odpady, znajdują się w miejscu, które nie są przeznaczone do ich 
składowania, ani do ich magazynowania. 

10. Sporządzono dla Wojewody Zachodniopomorskiego: 
� okresowe rozliczenie dotacji celowej z realizacji wypłat producentom rolnym 

zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej za okres od 1 do 30 kwietnia 2016 r. 

� okresowe sprawozdanie rzeczowo – finansowe z realizacji wypłat producentom 
rolnym zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej za  okres od 1 do 30 kwietnia 2016 r. 

11. Przygotowano dane do sprawozdania dla Urzędu Statystycznego w Szczecinie 
dotyczącego Planowania przestrzennego w gminie za 2015 r. 

12. W dniu 19.05.2016 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 3009/2016 stanowiącą umowę 
sprzedaży na rzecz Gminy Stargard nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej 
w ewidencji jako działka nr 204/1 o powierzchni 0,0310 ha, obręb Witkowo, 
z przeznaczeniem na poszerzenie drogi oznaczonej numerem działki 231. Cena sprzedaży 
nieruchomości – brutto 7 750,00 zł. 

13. Przygotowano aneks do porozumienia międzygminnego z dnia 14 czerwca 2013 roku w 
sprawie przejęcia zadań własnych Gminy Stargard przez Gminę Miasto Stargard z zakresu 
zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom i przekazano kwotę 50 000,00 zł na ww. 
zadanie. 
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14. Przygotowano i złożono wniosek w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Szczecinie o dofinansowanie zadań związanych z usunięciem 
wyrobów zawierających azbest w 2016 r. na terenie Gminy Stargard, na kwotę 95 000,00 
zł . 

Ad. 17 
Przewodniczący Rady Gminy   Edward Kosmal przedstawił pisma, które wpłynęły do biura 
Rady od ostatniej sesji, a mianowicie: 
- pismo Wójta Gminy Stargard skierowane do Komitetu Protestacyjnego Mieszkańców  
  Goliny jako odpowiedź na dwa pisma wcześniej złożone do Wójta, a do wiadomości Rada  
  Gminy Stargard, 
- pismo Wójta Gminy przekazujące Przewodniczącemu Rady Gminy informację z przebiegu  
  realizacji celów i kierunków działania zawartych w „ Strategii rozwoju społeczno- 
  gospodarczego Gminy Stargard na lata 2007-2020” ,   
-pismo  Wodociągów Zachodniopomorskich Sp. z o.o. Goleniów dotyczące wymiany  
wodociągowej sieci azbestowej na terenie gminy( odpowiedź na wniosek radnej ), 
-odpowiedź Wójta Gminy na pismo pani Elżbiety Świderskiej w sprawie dofinansowania  
  kosztów transportu wyjazdów dzieci i młodzieży z Pęzina na wycieczki nad morze , 
- pismo pani Elżbiety  Świderskiej skierowane do Wójta Gminy w sprawie nowelizacji  
  ustawy o działalności porządku publicznego i o wolontariacie z 2010 roku , 
- pismo Elżbiety Świderskiej skierowane do Wójta Gminy w sprawie informacji jak przebiega  
   monitorowanie Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Stargard Szczeciński na  
    lata 20-7-2020 , 
- pismo Wójta Gminy do Przewodniczącego Rady Gminy przekazujące sprawozdanie z  
   realizacji „ Programu współpracy gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz  
   podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2015 r. „  
- pismo  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Rachunkowej w sprawie wydania  
   opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stargard za 2015 rok wraz z informacją  
   o stanie mienia, 
-  pismo Wójta Gminy przekazujące do Rady Gminy sprawozdanie finansowe za 2015 r.  
Ad. 18 
Interpelacje nie zostały złożone. 
Ad.19 i 20  
Radny Jarosław Kornet  zaproponował, aby Wójt Gminy złożył wniosek do Zarządu Dróg 
Powiatowych o podniesienie ograniczenia  prędkości na drodze powiatowej od ul. Podleśnej 
Stargard w kierunku  Żarowa  z prędkości 50 km/h na 70 km/h. Motywował to tym, iż droga 
jest bezpieczna i wypadków nie było, dobrze jest oświetlona, po obu stronach są chodniki i 
jest trasa rowerowa, bardzo dobra widoczność dla poruszających się ta drogą. 
W odpowiedzi Wójt zapewnił o wystosowaniu wniosku do Zarządu Dróg Powiatowych 
odnośnie   podwyższenia prędkości na drodze do Żarowa oraz ograniczenia prędkości na 
drodze  Sułkowo- Strachocin. 
Radny Józef Tracz powiedział, że ma pytanie ponieważ  na ostatniej sesji przykazał zapytanie 
mieszkańców odnośnie  segregacji odpadów, a braku informacji w tym temacie , ale 
11.05.2016 r. na stronie Związku Dolnej Odry pojawiła się taka informacja i mieszkańcy z tej 
informacji korzystają. Radny poruszył jeszcze jedną kwestię o którą pyta  już kilka miesięcy, 
a   dotyczy ubezpieczenia firmy wywożącej nieczystości . Mieszkańcy  chcieliby  wiedzieć i 
dlatego pytają powiedział radny,  czy w przypadku uszkodzenia mienia własnego jakim są 
pojemniki na odpady, za które mieszkańcy musieli zapłacić i o tym pamiętają ,firma będzie w 
stanie ponieść koszty naprawy lub zakupu nowych pojemników. Taką informację mieszkańcy 
chcieliby otrzymać na piśmie – dodał radny. 
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Wójt Gminy odpowiedział ,że zapomniał , ale wyjaśni tą sprawę w Związku.  
Radny Mariusz Sikorski skierowała zapytanie do wójta i poinformował ,że w dniu  4.05.2016 
Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego podjął uchwałę nr 711/16 w sprawie 
zatwierdzenia listy operacji w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z 
tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury,  w tym 
inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” na operacje typu „Budowa lub 
modernizacja dróg lokalnych” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020, a  pytanie radnego dotyczyło tego, czy Nasza Gmina złożyła wniosek? 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie został złożony wniosek i wyjaśnił dlaczego,  ponieważ jak 
powiedział wójt, gmina nie ma środków i nie planowała tego zadania  w budżecie, bo nawet 
na wkład własny nie byłoby środków. Pierwotnie chcieliśmy zapisać drogę Małkocin –
Grabowo, ale koszt części, którą gmina musiałaby przekazać jako wkład własny na tę 
inwestycję, jest zbyt duży- dodał wójt. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że była możliwość dofinansowania do 80 % i można 
było wcześniej zainteresować się tym tematem. 
Wójt Gminy dopowiedział, że wcześniej szacowany był koszt tej drogi i  wykonana była 
kalkulacja przez drogowców tej drogi do programu tzw.  ”Schetynówki” i wówczas jej koszt 
był w granicy około 4 mln zł.   
Radny Mariusz Sikorski stwierdził, iż szkoda że z tego gmina nie skorzystała , ponieważ  w 
gminie jest dużo dróg , które wymagają remontów i jak również dodał radny mostek w 
Witkowie o , którym była dziś mowa. Większość gmin złożyła takie wnioski i do realizacji 
uznane  zostały drogi i tutaj radny wymienił gminy np. Marianowo, Dobrzany , Stara 
Dąbrowa, Suchań i jeszcze inne gminy.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że wymienione  gminy składały wnioski w ramach kontraktu, a gmina 
Stargard ma zapisaną  drogę w Grzędzicach w ramach instrumentu Zintegrowane Inwestycje 
Terytorialne , a przynależności gminy do SOM-u ,jest to droga najważniejsza i będzie 
najbardziej kosztowana. Ponadto gmina mogła złożyć wniosek  w trybie konkursowym - 
dodał wójt . 
Radny Mariusz Sikorski powiedział raz jeszcze, że szkoda iż gmina nie skorzystała z 
możliwości tego projektu. 
Ad 21 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o terminie zwołania następnej 
sesji i terminach posiedzeń komisji, a mianowicie: 
30 czerwca 2016 r. – sesja absolutoryjna o godz. 10.00 
13 czerwca 2016 r. – komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu o godz. 830 

14 czerwca 2016 r.– komisja socjalno – porządkowa i oświaty o godz. 830 

15 czerwca 2016 r. – komisja rewizyjna o godz. 800 
 
Ad.22 
Wobec wyczerpania porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział o i godzinie 1200 zamknął obrady XVIII sesji Rady Gminy 
Stargard.  
 
 

Przewodniczący Rady Gminy  
                                                                                                   Edward Kosmal 

 
Protokołowała :  
Z. Stoczkowska   


